
BOĞAZIN 3. KÖPRÜSÜ ACILDI

TOBB Türkiye Karayolu Yolcu Taşımacılığı Meclisi, İstanbul Ticaret Odası’nda
25 Ağustos günü toplandı. Toplantının gündeminde Yavuz Sultan Selim
Köprüsüne zorunlu olarak yönlendirilen yolcu otobüsleri geçişi, UKOME’nin
düzenlemeleri ile B2 ve D2 belgeleri verilmesinin durdurulması vardı.
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● Yavuz Sultan Selim
Köprüsü (3. Köprü)
Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, TBMM
Başkanı İsmail Kahraman,
Başbakan Binali Yıldırım,
Ulaştırma, Denizcilik ve
Haberleşme Bakanı Ahmet
Arslan, üst düzey hükümet
yetkilileri, bürokratlar ile
yabancı ülkelerden çok
sayıda konuğun katılımıyla
hizmete açıldı.
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2012 model Travego 15 almak 
hiç bu kadar avantajlı olmamıştı.

Otobüs ve kamyonlar zorunlu geçecek 
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İstanbul'da Ulaştırma 
Sisteminde Mevcut 
Durum -7-

3. Köprü 
Ülkemize hayırlı olsun 

Dünyada öncü 
● Cumhurbaşkanı Erdoğan: "Bu köprü
hem tekerlekli araç geçişini hem raylı
sistemi birlikte sağlıyor olması
bakımından kendi alanında dünyada
öncü. 

● 20 Aralık'ta da Avrasya Tüneli'nin
açılışını yapacağız. Dünyanın en
büyüklerinden olacak 150 milyon
kapasiteli 3. Havalimanı, 90 milyon yolcu
kapasiteli olarak, 2018 yılı başında
açılacak. İstanbul Boğazı’nın altında 3
katlı Büyük İstanbul Tüneli’ni yapmayı da
planlıyoruz.”

Otobüs ve kamyonlar
3. Köprüye 

● Başbakan Binali Yıldırım: “Bu köprü,
sadece İstanbul'a hizmet etmiyor, Çin'den
Londra'ya kadar tarihi İpek Yolu'ndaki
bütün yolculuklara hizmet ediyor. Bütün
kamyonlar, otobüsler, tırlar Yavuz Sultan
Selim Köprüsü'nden geçecek, artık şehir
içine giremeyecek." 

Geçiş ücretleri
● Köprü 148 km uzunluğundaki Odayeri-
Paşaköy kesimi üzerinde yer alıyor. Geçiş
ücretleri, Avrupa'dan Asya'ya geçişte,
otomobillerde 9,90 lira, aks aralığı ve
sayısına göre ağır tonajlı araçlarda 13,20
liradan başlayacak. 

● Yavuz Sultan Selim Köprüsü'nü özel
sektör işletecek. Köprüde, günlük 135 bin
"otomobil eşdeğer" ağırvasıta geçişi için
idare garantisi de bulunuyor. 

● Avrupa yakasında Odayeri'nden ve
Mahmutbey gişelerine kadar bütün
bağlantı yolları tamamlandı. Anadolu
yakasında ise Riva, Çamlık, Paşaköy ve
Kurtköy'den çıkış ve girişler mümkün
olacak. ■ 3’te

YAVUZ SULTAN SELİM KÖPRÜSÜ
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İBB, Büyük İstanbul Otogar
işletmecisinin tahliyesini istedi
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TOBB Sektör Meclisi’nde karar alındı:

Yolcu Taşımacıları Danışma Kurulu 
oluşturulacak
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Okul ve Personel
Servisleri, Taksi,
Minibüs, Taksi Dolmuş
ücretlerinde yeni
tarifeye geçiliyor.

İstanbul genelinde faaliyet
gösteren Taksi, Minibüs,
Taksi Dolmuş ve Okul ve

Personel Servis Araçları
Ücret Tarifesi UKOME
Kararı ile Yenilendi.

Servis, Taksi, Minibüs, Taksi
Dolmuşlarda Yeni Tarife

UKOME (Ulaşım Koordinasyon Merkezi)
Kararıyla düzenlenen ücret tarifesine göre;

- Taksilerde açılış ücreti 3,20 TL’den 3,45 TL’ye,
mesafe tarifesi ise 2 TL’den 2.10 TL’ye

- Minibüslerde öğrenci 1,10 TL’den 1,15 TL’ye,
0-2 km aralığı ücret (indi-bindi) 1,65 TL’den 1,80
TL’ye

- Personel servis araçlarında 10-17 koltuklu
araçlarda ilk kalkış ücreti 86 TL.’den 92 TL’ye, her
km için ücret ise 0,88 TL iken 0,94 TL olarak
belirlendi. ■ 2’de

Büyük İstanbul
Otogar 

işletmecisi:
Kabul etmiyoruz
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Ülkemizin içinde bulunduğu
durumda en çok ihtiyaç
duyduğu şey, milli birlik ve

milli mutabakattır. Dolayısıyla da bu
kez yazımda bu konuyu aktaracağım.

Tabii ki biz otobüsçüler için
otogarlar çok önemli. Tabii ki ulaşım
sadece biz otobüsçüler için değil,
vatandaşlarımız ve ülkemiz ekonomisi
için belirleyici. Şimdi, ülkemiz
ekonomisini biz otobüsçüler ayakta
tutuyor desem, inanın ki yalan değil.

15 Temmuz’da yaşanan darbe
girişimi, milletin kararlılığıyla
bastırıldı. Hiçbir zarara yol açmadan
hak ettikleri yeri boyladı darbeciler.
Demokrasiye inananlar için darbe geri
dönüşten başka bir şey değildir. Daha
önceki darbelerde de aynı şey olmadı
mı? 

Tam darbenin etkilerini azaltıp da
rahat nefes alacağımız sırada Suriye
konusu yeniden peyda oldu. Zaten
sınır ilçeleri sürekli bombardıman
tehdidi altındaydı, iyiden iyiye
bombalar düşmeye başladı. Buna bir
“dur” demenin zamanı gelmişti.
Kahraman Türk ordusu, tanklar
eşliğinde Suriye’ye girdi. Oradaki
güvenliği sağladı, sağlıyor. 

Böylesi önemli gelişmeler
yaşanırken, ülkemizin geleceği söz
konusuyken, ben nasıl olur da
otogarlar konusunu sürdürebilirim?

Sadece otogarlar olsa yine iyi…
Biliyorsunuz, görkemli bir törenle
açılan Üçüncü Boğaz Köprüsü, yani
Yavuz Sultan Selim’den geçecek yolcu
otobüsleri. Bu, her şeyden önemli,
çünkü sektörü doğrudan ilgilendiriyor.
Bunlara ek olarak İstanbul Otogarı’nın
Belediyeye devri söylentisi dolaşıyor
ortalıkta. 2019’a kadar kimse o
otogarı otobüsçünün elinden alamaz.
Belediye ile yapılan “yap-işlet-devret”
uygulamasının bitmesine daha üç yıl
var. Yiğidi öldür, ama hakkını yeme
diye bir sözümüz var. Tamam, otogar
verimli değil, kârdan çok zarar
yazıyor, üstüne üstlük kullanışlı da
değil, ama haksız uygulamalara da
karşı dik durmak gerekir. Belediyenin
tepkisinin de haklı olduğu da bir
başka gerçek. Tabii, hepsini en ince
detayına kadar tartışırız, gerekirse
sabahlara kadar. Ama şimdi ne
zamanı ne de sırası.

Bizim, kimsenin toprağında
gözümüz yok; bizim toprağımızda
gözü olanın gözünü oyarız. Bu, böyle
bilinsin. Toprak bütünlüğümüzü
kimseye böldürmeyiz, her ne olursa
olsun. Bir yandan IŞİD, bir yandan da
PKK saldırılarına karşı çıkmak için
başlatılan Suriye çıkartma
operasyonlarını destekliyorum.

Herkesin de desteklemesini
isterim. ■

salim.altunhan@tasimadunyasi.com
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İstanbul’ da 1. ve 2. Boğaz
köprülerinin inşa edilmesi,
şehrin yapısında ve ulaşım

sisteminde önemli ölçekte
değişimleri beraberinde getirmiş
olup 29 Ekim 2013 itibariyle bir
bölümünün açılış gerçekleştirilen
Marmaray da şehrin ulaşımında
ve köprü trafiğinde belirgin bir
etki oluşturmuştur. Daha önce de
ifade ettiğimiz üzere, banliyö
hatlarının da tamamlanmasıyla
Gebze-Halkalı arasında
İstanbul’un güney aksında doğu-
batı hattı boyunca Marmaray
önemli bir trafik talebini
karşılayacaktır. İstanbul’da
ulaştırma sisteminde karayolu
ulaştırma türünün türel dağılımda
ağırlıklı bir payı olup bu ağırlık
Boğaz köprülerinin inşasıyla
birlikte daha da artmıştır. Bir diğer
etken ise, Boğaz köprülerinin
inşasının, şehrin her iki yakasının
hem Boğaziçi ekseninde ve hem
de Marmara kıyıları ve iç
bölgelerde gelişimini
hızlandırmasıdır. Boğaz
köprülerinin inşası, doğrudan
veya dolaylı olarak otomobil
sahipliği oranlarının artmasına ve
Asya-Avrupa yakaları arasındaki
nüfus ve istihdam dağılımının
nispeten Asya yakası lehine
değişmesine katkıda bulunmuştur. 

Nüfus yoğunluğuna
etkisi…

Avrupa yakasının şehrin
nüfusundaki ağırlığı yüzde
76’larda iken inşa sonrasında bu
oran yüzde 69’lara düşmüş, 2.
Boğaz köprüsünün de
tamamlanmasıyla birlikte
1990’larda bu oran yüzde 66’lara
gerilemiştir. 2000 yılı başlarında
ise Avrupa yakasının ağırlığının
yüzde 64’e düştüğü
görülmektedir. Bu süreçte; sürekli
olarak göç almaya devam eden
İstanbul’da köprülerin inşasının
da bu göçün ivmesinde nispi bir
etki oluşturduğu söylenebilir.
Dolayısıyla, iki Boğaz köprülü

İstanbul’da
1970’li
yıllardan bu
yana, hem
şehrin
yerleşik
nüfusunda
nispi bir Asya
yakasına
kayışı ve hem
de şehre o
süreçte göçle
gelen,
gelmekte
olan nüfusun
yerleşim yeri
seçiminde
nispi bir Asya
yakası tercih edilirliğinde artış
gözlemlenmiştir. Bu dönemde;
insanların Asya yakasında oturup
Avrupa yakasında çalışması,
köprülerin varlığı sayesinde tercih
edilebilir bir seçeneğe
dönüşmüştür.

İstanbul’un nüfusu
1970’lerden günümüze
geometrik olarak artmış, nüfus 4-
5’e katlamıştır. Aynı süreçte; özel
otomobil sayısı, nüfus artışından
daha da yüksek bir oranla artış
göstermiş, 1970’lerden 2000’lere
gelindiğinde trafikteki özel
otomobil sayısı 30 katı artmıştır.
Otomobil sahipliğindeki artışın,
oldukça yüksek olan nüfus
artışından dahi belirgin bir
şekilde yüksek olması, Gayrı Safi
Milli Hasıla’daki (GSMH) artış,
tüketim kültürünün radikal bir
şekilde değişimi ve karayolu
ulaşım türünün gerek ulaştırma
sistemindeki ve gerekse de toplu
taşıma sistemindeki ağırlığı olarak
açıklanabilir. Bu dönemde; kişi
başına düşen özel otomobil
sayısı; 1970’lerde 0,017;
1980’lerde 0,042 ve 2000’lerde
0,140 olarak gerçekleşmiştir. Bu
da; son 30 yılda yaklaşık 10 katı
bir artışa tekabül etmekte olup
günümüz itibariyle bu oranlar
daha da ileri bir seviyeye
gelmiştir.

Entegre
taşımacılığa açık

Transfer noktaları;
ortak bir güzergah
kesişiminde yaya
olarak ulaşım aracı
değişimini sağlar.
Kaldırım, bisiklet,
otobüs ya da araba
arasında; bisikletten
otobüse, araçtan trene,
bir trenden diğerine,
metrodan teleferiğe,
vb. 

Bu gibi
aktarmalar transfer
noktalarında

gerçekleşir. Bu gibi ihtiyaçlar;
mümkün olduğunca kullanıcı
odaklı olarak yolcunun
kolaylığını düşünen bir mantalite
ile gerçekleştirilmelidir. Her şeye
rağmen bu değişimler can sıkıcı
olarak değerlendirilmektedir.
Kullanıcıların büyük
çoğunluğunun günlük yolculuk
rotaları benzer olsa bile (günlük
iş, okul yolculukları vs.), bir
transfer noktası tasarımı
aşağıdakileri içermelidir:
tekerlekli sandalye yolu, bebek
arabası, görme ve duyma
engelliler ile zeka yetersizliği
yaşayanlara hareket kolaylıkları.
Bu yaklaşım aynı zamanda
objektif özellikleri de karşılarken
(rampa yetersizliği gibi) sübjektif
ihtiyaçlara da cevap vermelidir
(yetersiz aydınlatma vs.).

Dışarıdan bakıldığında; bir
kentsel transfer noktası kentsel
gelişim perspektifi bağlamında -
özellikle trafik güzergahları
açısından- uygun bir
konumlanmaya sahip olmalıdır.
Yaya ve bisiklet yolları ile iyi bir
bağlantı gereklidir. Ayrıca;
otobüs-tren-motorlu araç hatları
ile bağlantılarda iyi sınanmış
olmalıdır. 

Şehirlerdeki hareketlilik
formları günden güne daha fazla
uzmanlık gerektiren bir hal

almıştır. Transfer noktaları sadece
teknik açıdan optimum yüze
sahip olmakla kalmamalı ve aynı
zamanda birer ‘hareketliliğe geçiş
noktası’ olmalıdır. 

Devasa projeler
Yakın modern geçmiş

dönemlerde; bu şekilde Panama
Kanalı ve Süveyş Kanalı’nın
yapımı ile birlikte; tarihin-
savaşların-ekonominin-stratejinin
seyrinin nasıl değişebildiğine de
şahitlik ettik. Devasa projeler;
cesur yaklaşımlar, insan odaklı
(rant odaklı olmayan) bakış açıları
ve gerekli teknik donanım desteği
eşliğinde, ülkelerin bölgelerin
hizmet-güvenlik-sosyal-ekonomik
parametrelerini önemli düzeyde
geliştirebilir. Bu bağlamda;
özellikle İstanbul’umuzun
‘Kentsel Dönüşüm’ün ‘bir proses-
süreç’ olduğunun ve
‘tarih-mahalle dokusu-çevre-post
modern yapıların’ siluet ve birçok
yönden entegrasyonu olduğunun
farkında olan bir bakış açısıyla
‘ulaştırma sistemi’ni önemli bir
hizmet mekanizmasına
dönüştürebilecek kabiliyette
yatırımlarla sorunlarını fırsata
dönüştürebileceğine ve
güzelliklerini buradan bütün
dünyaya bakan bir açı ile ortaya
koyabileceğine inancımız tamdır.
Geneli itibariyle Türkiye, özelde
ise İstanbul’ un değişken
topografyası, sosyokültürel
kompozisyonu, ekonomik
dağılımı, coğrafi konumu ve
benzeri özellikleri ‘ulaşımda çok
modlu yaklaşım’ı mümkün ve
gerekli kılmaktadır. Daha önce de
belirttiğimiz gibi; İstanbul’da
kablolu sistemler, deniz ulaşımı,
raylı sistemler gibi bir modal
kompozisyon sadece bir
gereklilik değil ve aynı zamanda
da İstanbul’un İstanbul olmasının
doğal bir sonucudur. 

Hepinize sağlıklı, huzurlu,
mutlu ve başarılı bir hafta
dilerim. ■

PROF. DR. 
MUSTAFA ILICALI 
mustafa.ilicali@tasimadunyasi.com

mustafa.ilicali@ibb.gov.tr

Okul ve Personel Servisleri, Taksi,
Minibüs, Taksi Dolmuş ücretlerinde
yeni tarifeye geçiliyor.

İstanbul genelinde faaliyet gösteren
Taksi, Minibüs, Taksi Dolmuş ve Okul ve
Personel Servis Araçları Ücret Tarifesi

UKOME Kararı ile Yenilendi.

UKOME (Ulaşım Koordinasyon
Merkezi) Kararıyla düzenlenen

ücret tarifesine göre;
- Taksilerde açılış ücreti 3,20 TL’den

3,45 TL’ye, mesafe tarifesi ise 2 TL’den 2.10
TL’ye

- Minibüslerde öğrenci 1,10 TL’den
1,15 TL’ye, 0-2 km aralığı ücret (indi-bindi)
1,65 TL’den 1,80 TL’ye

- Personel servis araçlarında 10-17
koltuklu araçlarda ilk kalkış ücreti 86
TL.’den 92 TL’ye, her km için ücret ise 0,88
TL iken 0,94 TL olarak belirlendi. ■

Servis, Taksi, Minibüs, Taksi
Dolmuşlarda Yeni Tarife

Bursa Büyükşehir Belediyesi Ulaşım
Koordinasyon Merkezi (UKOME)
tarafından yapılan açıklamaya göre;

2016-2017 Eğitim ve Öğretim Yılı Milli
Eğitim Bakanlığı’nın belirlemiş olduğu
180 günlük eğitim ve öğretim günü
dikkate alınarak yarıyıl (sömestre) tatili
süresince ücret alınmayacak. Rehber
öğretmen bulundurulması zorunlu olan
servislerde, fiyatlara öğrenci başına 40 TL
ilave edilecek. Kardeş indirimi yüzde 10
olarak uygulanacak.

MESAFE ÜCRETİ (Aylık-TL)

0-3 Km. 138
3-5 Km. 154
5-7 Km. 171
7-9 Km. 187
9-11 Km. 199
11-13 Km. 210
13-15 Km. 221
15-17 Km. 232
17-19 Km. 237
19-21 Km. 243
21 Km´yi aşan her km için 2.20

Bursa Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Koordinasyon Merkezi 

Öğrenci Servis Ücretlerini Belirledi



Şehir içine
girmeyecek

Başbakan Binali Yıldırım,
konuşmasında, ağır tonajlı
araçların artık şehir içine

giremeyeceğini bildirdi: “Bu köprü,
sadece İstanbul'a hizmet etmiyor. Bu
köprü, Uzakdoğu'dan, Çin'den yola
çıkıp Londra'ya kadar giden tarihi
İpek Yolu'ndaki bütün yolculuklara
hizmet ediyor. Bu, insanlığı birbirine
bağlayan ve medeniyetleri birbiriyle
buluşturan en güzel eserlerin başında
geliyor. Bütün kamyonlar, otobüsler,
tırlar Yavuz Sultan Selim
Köprüsü'nden geçecek, artık şehir
içine giremeyecek." 

Her türlü zorluğun
üstesinden geliriz

"Vatandaşlarımızın geleceği için,
ülkemizin muasır medeniyetler
seviyesine ulaşması için canımızla

kanımızla mücadelemize devam
edeceğiz" diyen Yıldırım, köprünün
temelinin 3 yıl önce atıldığını
anımsatarak, "Değerli İstanbullular, 29
Mayıs 2013'te, burada bu köprünün
temelini attık. 11. dönem
Cumhurbaşkanımız Abdullah Gül ve
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip

Erdoğan'ın da bulunduğu o büyük
günde dedik ki 'bu köprü 3 yılda
bitecek' 2 yıl sonra gazetenin biri,
'köprüden geriye 2 tane kule kaldı...'
yazdı. Bugün o başlıkları atanlar,
gelsinler İstanbul'un köprüsünü
görsünler. Yavuz Sultan Selim'i
görsünler" diye konuştu. ■

Toplam maliyeti 3 milyar doları
bulan Yavuz Sultan Selim
Köprüsü, çok sayıda devlet
başkanının katıldığı görkemli bir
törenle açıldı. Cumhurbaşkanı
Erdoğan, köprüden geçişlerin
31 Ağustos tarihine kadar
ücretsiz olduğunu açıkladı.

Yavuz Sultan Selim Köprüsü (3.
Köprü) Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan ve Başbakan

Binali Yıldırım, üst düzey hükümet
yetkilileri ve bürokratların katılımıyla
açıldı. Köprünün açılış kurdelesi
KKTC Cumhurbaşkanı Mustafa
Akıncı, Bosna Hersek Başkanlık
Konseyi Başkanı Bakir İzetbegoviç,
Makedonya Cumhurbaşkanı Gjorge
Ivanov, Bahreyn Kralı Hamed bin İsa
Al Halife, Bulgaristan Başbakanı
Boyko Borisov, Pakistan Pencap
Eyaleti Başbakanı Şahbaz Şerif,
Sırbistan Başbakan Yardımcısı Rasim
Ljajic, Gürcistan Başbakan Birinci

Yardımcısı Dimitri Kumsisihvili'nin
yanı sıra çok sayıda ülkenin ulaştırma
ve ekonomi bakanlarıyla birlikte
kesildi.

Kendi alanında öncü
Cumhurbaşkanı Erdoğan, açılışta

yaptığı konuşmada, 
"Bu köprü hem tekerlekli araç

geçişini hem raylı sistemi birlikte
sağlıyor olması bakımından kendi
alanında dünyada öncü bir köprü. Bu
köprü ile iftihar edeceğiz. Dünya
filmleri buralarda çekilecek,
göreceksiniz. Eşek ölür kalır semeri,
insan ölür kalır eseri. Biz bunlarla
anılacağız" diye konuştu.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, köprüden
geçişlerin 31 Ağustos Çarşamba
gününün gecesine kadar ücretsiz
olacağını açıkladı.

Türkiye hedeflerine ilerliyor
Erdoğan, Türkiye’nin

tamamlanan, inşası süren, başlanacak
olan projelerle hedeflerine adım adım

ilerlediğini; bağlı olarak da
ekonomide tüm göstergelerin, onca
badireye rağmen olumlu yönde
seyrettiğini ifade etti.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, "Birinci köprü, 15 Temmuz
Şehitler Köprüsü oldu. Onun adını siz
koydunuz. İkinci köprü, Fatih Sultan
Mehmet Köprüsü. Şimdi de Yavuz
Sultan Köprüsü'nü açıyoruz. Bu
millete işte bunlar yakışır. 20 Aralık'ta
da Avrasya Tüneli'nin açılışını
yapacağız. Muasır medeniyetler
seviyesinin üstüne çıkmak öyle lafla
olmuyor, icraatla oluyor. Bunu
yapacağız" dedi. ■
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3.Köprü 
Lojistiğe de 
ihracata da hız
katacak!

İstanbul’un şehir içi trafiği ve
yürüme yasaklarıyla boğuşan
lojistik sektörü, Yavuz Sultan

Selim Köprüsü’nün açılmasıyla
rahata ulaşıyor. Yeni güzergahta
günün her saati taşıma
yapılabileceğini söyleyen Batu
International Logistics Yönetim
Kurulu Başkanı Taner Ankara, bu
durumun sefer sayılarını, dolayısıyla
da ihracatı attıracağını,
hızlandıracağını dile getirdi.

27 ay gibi rekor bir sürede
tamamlanan Yavuz Sultan Selim
Köprüsü’nün açılmasıyla birlikte
ağır vasıtaların bu güzergâhı
kullanması da zorunlu hale geldi.
Önceleri Fatih Sultan Mehmet
Köprüsü’nü kullanmak zorunda
olan ve İstanbul içinde belirli
saatlerde geçmesi gereken tır ve
kamyonlar, artık yeni güzergahı,
yürüme yasağı olmadan, günün her
saati kullanabilecek. 

Konuyla ilgili

değerlendirmelerde bulunan Batu
International Logistics Yönetim
Kurulu Başkanı Taner Ankara,
yürüme yasaklarının ortadan
kalkmasının lojistik sektörü için
büyük bir avantaj olduğunu dile
getirdi. 

Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nün
Avrupa’dan Asya’ya yapılan ticaret
amaçlı transit geçişleri artıracağını
savunan Taner Ankara, aynı
zamanda ağır vasıtaların şehir içi
trafiğine girmemesiyle birlikte, trafik
yoğunluğunun ve dur-kalk
maliyetlerinin de azalacağını belirtti. 

“Lojistik sektörünün trafikte
kaybettiği yakıt ve zamanın değeri
yaklaşık 3 milyar Euro tutarında”
diyen Taner Ankara, sektör olarak
önlerini görebileceklerini,
teslimatların zamanında
yapılabilmesinin mümkün hale
geleceğinin altını çizdi.  ■

Taner
Ankara

Yolcu Taşımacılığı meslek örgütü temsilcileri
açılışa katıldı. Mehmet Öksüz, Mustafa
Yıldırım, Mevlut İlgin, Tahsin Yücefer

31 Ağustos tarihine kadar ücretsiz

Boğaz'ın 3. Köprüsü açıldı

Geçiş otomobil 9.90 TL, Ağır
Vasıta otoyolla birlikte 50 TL’yi
bulacak

Köprü'den geçiş ücreti 3 dolar
olarak açıklandı. 1 Ocak tarihi baz
alınan Dolar kuru nedeniyle, geçişler,
yıl boyunca KDV dahil 9.90 TL olacak.

Her yılbaşında yine Dolar kuru
üzerinden geçiş fiyatı belirlenecek.

Ağır vasıtaların sadece 3. Köprü'yü
kullanacağı açıklanmasına rağmen
özellikle yolcu taşımacılığı sektörü,
otobüslerin Fatih Sultan Mehmet
Köprüsünü kullanması gerektiği
talebini gündemde tutuyor. ■

Yavuz Sultan Selim Köprüsü
Kuzey Marmara Otoyolu Projesi

kapsamında inşa edilen köprü, Asya
ve Avrupa'yı üçüncü kez
birleştirecek. Dünyanın en geniş
köprüsü unvanını alacak Yavuz
Sultan Selim Köprüsü, 148
kilometre uzunluğundaki Odayeri-
Paşaköy kesimi üzerinde yer alıyor.
Köprünün, gidiş ve geliş
istikametlerinde 4’er kara yolu
şeridi ile ortada 2 demir yolu şeridi
olmak üzere toplam 10 ulaşım şeridi
bulunuyor.

Köprü, raylı geçiş sisteminin

aynı tabliyede olması nedeniyle de
dünyada ilk olacak. Genişliği 59
metre, kule yüksekliği 322 metre
olan köprü, bu konuda da bir rekora
sahip. Bin 408 metre açıklığa sahip
ve toplam uzunluğu 2 bin 164 metre
olan köprü, bu özelliğiyle de
"üzerinde raylı sistem bulunan
dünyanın en uzun asma köprüsü"
unvanını alacak.

Yeni köprü ile yılda yaklaşık 1
milyar 450 milyon doları enerji, 335
milyon doları iş gücü kaybı olmak
üzere toplam 1 milyar 785 milyon
dolarlık ekonomik kaybın önüne
geçilmesi hedefleniyor.

Yavuz Sultan Selim Köprüsü'nü de içeren Kuzey Marmara Otoyolu Projesinin devamı
olan 169 km uzunluğundaki Kurtköy-Akyazı ve 88 kilometre uzunluğundaki Kınalı-
Odayeri kesimlerinde ise çalışmalara başlandı. Kuzey Marmara Otoyolu'nun tamamı
2018 sonunda hizmete açılacak.
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Akif
Nuray

Rakam Az, 
Oran Az bu hafta… 

Türkiye Otobüsçüler Federasyonu
Genel Sekreteri

mevlut.ilgin@tasimadunyasi.com

Mevlüt 
İlgin

TOBB Sektör Meclisi, 25 Ağustos Perşembe
günü, yoğun bir gündemle toplandı.
Erzurum AK Parti Milletvekili Sayın Prof.

Dr. Mustafa Ilıcalı da meclis toplantısına katıldı.
Sayın Ilıcalı, toplantı başlamadan önce “Ben,
meclise seçilmeden önce siz beni sektör
meclisine seçmiştiniz. Ben sektör meclisi
üyeliğini de çok önemsiyorum ve toplantıları
kaçırmamaya çalışacağım” açıklamasında
bulundu. 

Toplantıda ana gündem maddemiz
otobüslerin 3. Boğaz Köprüsü’nden geçme
zorunluluğuydu. Daha önce TOFED, UYOF,
TOF ve IPRU Ulaştırma Bakanlığı’na bu
zorunluluğun olmamasına yönelik bir dilekçe
vermişti. Federasyon başkanlıkları tarafından
yeni bir dilekçe metni oluşturuldu. Yeni metin,
eski dilekçe ile birleştirilerek, sektör meclisinin
de onayına sunuldu. Oybirliği ile kamu
nezdinde dilekçenin gönderilmesi kararı alındı.
Biz, köprülere karşı değiliz. Biz şehirlerarası
otobüslerin zorunlu olarak yönlendirilmesinin
yanlışlığına dikkat çekiyoruz. Biz bu karara
karşıyız. Sadece şehirlerarası otobüslere bu
zorunluluk var. Turizm otobüslerinin her 3
köprüden de geçme hakkı var. 

Otobüsler trafiğe yük değil 
Şehirlerarası otobüslerin sayısı zaten az.

Turizm taşımacılarının araç kapasitesi 40 bin,
şehirlerarasının ise 8 bin 500. Bu otobüslerin
hepsi birden İstanbul’a gelmiyor. İstanbul
Otogarı’ndan günde çıkan otobüs sayısı
ortalama 1200 civarında. Bunun 400’ü Trakya
tarafına gidiyor. Köprüden geçen otobüs sayısı
800 civarında. Trafiğe yükledikleri yük ise çok
değil. Ancak bu köprü nedeniyle bu otobüsler
çok daha fazla yol kat edecekler. Köprünün
açılış amacı mesafeleri kısaltmak, ama Yavuz
Sultan Selim Köprüsü mesafeleri uzattı. Biz
köprünün zorunlu olmasından ziyade, her üç
köprünün de şehirlerarası otobüsler için serbest
bırakılmasını talep ediyoruz. İlk iki köprüden
geçmenin maliyetleri düşük, Yavuz Sultan Selim
ile maliyetler çok artıyor. Yap-işlet-devret
modeli ile yapılan bu köprüde devletin
işletmeciye verdiği günlük 135 bin araç
taahhüdü var. Bu taahhütten kaynaklı, otobüsler
3. Köprüye yönlendiriyorlar. Bu doğru yöntem
değildir. Sektör Meclisi Başkanımız Sayın
Mustafa Yıldırım, “Yanlış hesap Bağdat’tan
döner” diyor. Yanlış hesap Bağdat’a kadar
gitmeden, Ankara’dan dönsün istiyoruz. Bu
konuda Sayın Ilıcalı, “Yanlış bir karar olduğunu
düşünüyorsanız, bunun düzeltilmesi için
birlikte çaba gösterelim. Ben de sizi
desteklerim. Zaman içerisinde otobüsçüler
yaşanacak trafik nedeniyle gönüllü olarak bu
köprüden geçmek isteyecekler inancındayım”
diyor. Biz de “bırakalım otobüsçüler gönüllü
olarak tercih etsinler. Mecbur edilmesin.
Mecbur edilmesi yanlıştır” diyoruz. 

Sektör Meclisi’nde, bir karar olmadan,
kendi aramızda daha önce Türkiye Karayolcu
Yolcu Taşımacıları Platformu’nun kurulmasına
yönelik çalışmalar yapmıştık. Bu tekrar
gündeme geldi. Türkiye Yolcu Taşımacıları
Konseyi’ni  birlikte oluşturma kararı verdik. Bu
konseyin, TOBB Sektör Meclisi Başkanı
başkanlığında kurulması kararı alındı. Danışma
Kurulu olarak da hizmet verecek. Bizim
önerilerimiz bazen TOBB’un yoğun gündemi
arasında kaybolabiliyor. Bunu önlemek
amacıyla bu tür bir oluşumun gerekliliğine
inanıyoruz. Kamu otoritesine gidecek
yazışmaların, görüş ve önerilerin sunulması da
mümkün olacak. Bu karar oybirliği ile kabul
edildi. Önümüzdeki hafta üyelerinin
oluşumuna yönelik çalışmalar yapılacak. 14-15
kuruluş var. TOBB Sektör Meclisi’nde üye
olanların tümü bu konsey çatısı altında hizmet
verecek. Konsey Başkanlığına yönelik seçim
yapılmayacak. 

3. Köprü hayırlı olsun
Açılışına katıldığımız Köprü, gerçekten

büyük bir eser. Bu köprünün yapımında, karar
alımında emeği geçen herkese teşekkür
ediyoruz. Bu köprünün İstanbul trafiğine de
büyük bir katkı sağlayacağına inanıyoruz.
Otobüsçüler olarak biz, köprünün mecbur
kılınmasını doğru bulmuyoruz. Bu konudaki
çekincelerimizi kamu yöneticilerine aktardık,
tekrar girişimlerde bulunacağız. 3 Köprü
ülkemize hayırlı olsun. 

Kimseye verecek otogarımız yok
TOBB Sektör Meclisi Başkanı ve AVTER

Başkan Vekili Mustafa Yıldırım, UATOD
Başkanı Mehmet Erdoğan İBB Genel Sekreteri
Sayın Hayri Baraçlı’yı ziyaret ettiler. Sayın
Baraçlı, şirkete gönderilen yazının rutin bir yazı
ve bir ihtar olarak değerlendirilmesi gerektiğini
ifade etmişler. Belediyenin yazısında, şirketin
2019’a kadar İstanbul Otogarı’nın işletmecisi
olduğu ifade ediliyor. Hukuksuz olarak
yapılacak hiçbir girişime izin vermeyeceğiz.
Otogarımızın hukuksuz olarak elimizden
alınmasını asla kabul etmeyiz. Yargı kararı
olmadan da kimseye verecek otogarımız yok.
Herkesi bağlayacak hukuktur. Hukuk ne derse o
olur. ■

Kimseye verecek 
otogarımız yok! Merhaba.

"Millet büyük gayeye ortaklaşa yürürse;
herhalde başarılı olacaktır"  der Başkomutan Gazi
Mustafa Kemal Atatürk, 1923 yılında. 30 Ağustos
Zaferi, böyle ortak yürüyüşün başarısı olmuştur. 

30 Ağustos Zafer Bayramımız Kutlu Olsun.
*  *  *

Kısaca dünya ekonomisine bakalım… 
Faizsiz dünyada ABD ekonomisi bile

istihdamda giderek zayıflıyor, yine tahminlerden çok
düşük bir veri çıktı, Hani bazen gelen ayın içinde
düzeltmeler yapıyorlar ya, bu veri düzeltilecek gibi
değil. Demek ki, faiz arttırmak giderek tehlikeli hale
geliyor, tüm ülkeler indirirken. Bu durum nedeni ile
de bizim yaşadığımız çalkantıya rağmen bile, dolar
kuru gerilemeye devam ediyor. Bolluk sürüyor.  

ABD Başkan Yardımcısı, geçen haftaki Türkiye
ziyaretine, gecikme özrü ile başladı. Neden
geciktiğini pek anlatmadı. O anlatmadı ama...
Yaklaşan ABD Başkanlık seçimlerinin adayı;
kalkışmada, 13 CIA ajanının  Türkiye'de olduğunu
ve kalkışmaya yardım ettiğini eleştiriyordu. 

Kendi devletleri açısından doğru görev yaptılar,
kızmak yanlış olur. 

(http://www.nabizhaber.com/donald-trump-13-
cia-yetkilisi-darbeye-yardim-etti-12356h.htm).

Kim Amerika olsa aynısını yapar. Geçen
haftadan Fransa'yı hatırlayınız.

Birkaç hafta sonra da Rusya Devlet Başkanı,
misafir gelecek. O da kendi ulusunun iyiliği için
geliyor, haklı. 2040 yılında bile dünyanın enerjisinin
yüzde 78'i petrolden geleceğine göre, bu tedariki
bugünden düzenlemek istiyorlar… Biz de öyle...

Her Şey Vatan İçin!
*  *  *

Rio Olimpiyatlarında 1 altın madalya aldık. Bu
performans, gençlik ve spor alanındaki karnemiz.
Her spor dalında federasyonumuz var, ve yıllık plan
dahilinde ödenek harcıyorlar. 

Bu tek madalyanın maliyeti 236 milyon TL
olmuş. Bu işlerimizin sorumlusu Gençlik ve Spor
Bakanlığı.

Bir iş insanı geçen yıl, bakanlıkların da
şirketlerde olduğu gibi, Performans Kriterleri ile
yönetilmesini uygun bulmuştu. Dönem başında
planını yapar; dönem sonunda raporunu verir ve
başarısı rakamsal olarak ortaya çıkar.  Zaman içinde
kayıplarını azaltır; verimlerini arttırır.

Bir verimlilik haberinin tam yeri geldi: 
Ulusal Varlık Fonu kuruldu. Kamunun fonlarını

yönetecek. Uluslararası denetim görecek ve
denetim raporu kamuoyuna açık olacak.  Bu sayede
uluslararası itibarı olacak. Kamunun ihtiyaç
duyduğu finansmanları uygun maliyetlerle yapacak. 

Bu  fondan başka hangi ülkelerde olduğunu
araştırdım.

Baktım ki, dünyanın en büyük ulusal fonu
Japonya'da. İkinci büyük sizi de şaşırtır: Norveç.
Küçük ülkede bu büyük fon. 

Bu fonların toplamı 2020'ye kadar da yüzde 11
büyüyecek, şu durgun dünyada.  

Demek ki, ekonomileri açmak için devlet
yatırımları dünyada artacak… Devlet yatırımları.

Adını bildiğiniz tüm devletlerin ulusal fonları
var, bizimki yeni, daha önceleri nerelerde idi?

Bizde de finanstaki rekabetin başı bağlanıyor,
diğer büyük ülkelerdeki gibi...

Bu eksende bir alıntı da ekleyeyim; "…Bugün,
egemen sınıfların genç kuşakları, sermayenin
kazandığı serbestlikleri kaybetmekten korkmaya
başlarken, diğer sınıfların bireyleri, karşılarındaki
dev sorunların hiçbirini salt kendi bireysel
kapasiteleriyle aşamayacaklarını görüyorlar. Bir
güvence olarak dini, etnik aidiyetlere sığınmaya
çalışırken, bu aidiyetleri bünyesinde birleştirecek
güçlü liderler aramaya başlıyorlar. Bu noktada
egemen sınıfların korkularıyla, alt sınıflardan
korkuları, sağ popülizmde buluşmaya başlayarak,
neo-liberalizmden, liberal demokrasiden
uzaklaşarak, otoriter-korporatist tercihlere doğru
yönelmeye başlıyor..."  

Yani; Büyümenin Paylaşılması, Kalkınmanın
Yayılması çok ve çok gerekli hale geliyor.

*  *  *
Bir büyük açılışımız var:
Asya ile Avrupa kıtasını ulaşımda bağlamak

giderek daha büyük ihtiyaç haline geliyor. 
İstanbul Boğazı'ndaki 3’üncü bağlama da

Yavuz Sultan Selim Köprüsü. 
2.200 metrelik toplam uzunluğunun 1.400

metresi askı olan bu büyük köprü açıldı.
Çabucak... 
Gelecek yazımızda bu köprü hakkında daha

uzun konuşalım...
İyi haftalar. ■

Düzeltme

MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret
A.Ş. tarafından, sektörün öncü
kuruluşlarından Kâmil Koç’a

gerçekleştirilen 35 adet otobüs
teslimatına yönelik basın bülteninin
içeriğinde yanlışlık yapılmıştır.

Daha önce hazırlanmış bir teslimat
haberinde kullanılan açıklamalar
sehven sayın Cengiz Doğan’ın ifadeleri
gibi yazılarak basınla paylaşılmıştır.
Kendileri teslimata katılmamış olup
bültende yer alan açıklamaları
yapmamıştır. Bu nedenle sayın Cengiz
Doğan’ın sözlerini haberimizden
çıkarıyor ve yayın organınızda konuyla
ilgili düzeltme ve özür metnimizin
yayınlanmasını rica ediyoruz.

Teslimat yoğunluğu yaşadığımız bir
dönemde yapılan bu yanlışlık için Kâmil
Koç Otobüsleri A.Ş. Genel Müdürü
Cengiz Doğan’dan özür diliyoruz.

Anlayışınız ve desteğiniz için
şimdiden teşekkür ederiz.

Saygılarımızla,

GTC İletişim Danışmanlığı

Konuyla ilgili AVTER
AŞ Yönetim Kurulu
Başkanı Ayten Öztürk
Ünal’dan gelen
açıklama: 

Kamuoyuna duyuru

İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nde, ne yazık ki, iki
gündür olup biteni anlamakta

güçlük çektiğimiz gelişmeler
yaşanmaktadır. Büyük İstanbul
Otogarı’nın tahliyesiyle ilgili
kamuoyunu meşgul eden konuda,
karanlık kalmış bazı noktaları
açıklamamızın kamuoyunu doğru
bilgilendirme adına gerekli olduğu
kanaatini taşımaktayız.

Belediye yetkililerince, hafta
başında noter kanalıyla bir ihtar
çekilerek İstanbul Otogarı’nı işleten
şirketimizin 15 gün içinde otogarı
tahliye etmesi istenmiştir. Gerekçe
olarak da vatandaşlardan otopark
ücretleri konusunda gelen yoğun
şikâyetler gösterilmiştir. 2012 yılında
Fetö tarafından büyük hissedarımız
Sayın Galip Öztürk’e yönelik
başlatılan saldırıların bir uzantısı
olarak, şirketimizin işletmesini
yaptığı İstanbul Otogarı’nda ana
projeye uygun olmayan eklentilerin
yapıldığı, bunun yanında 25
dakikalık ücretsiz otopark
uygulamasının göz ardı edildiği
iddialarıyla ihtarlar çekilmiş, idari
para cezaları uygulanmış, zabıta
eliyle şirketimiz açıkça baskı altına
alınmıştı.

Oysa iddia edildiği gibi, ne ana
projeye aykırı bir uygulama söz
konusu idi ne de haksız olarak
vatandaştan otopark ücreti
alınıyordu. Bu uydurma iddialara
şirket yönetimi olarak o gün gereken
cevabı vermiş, hukuki yönden
haklarımızı aramak için iddiaları
yargıya taşımıştık.

Zaman içerisinde anlaşıldı ki;
belediyenin amacı ticari olarak
işlerimizi sekteye uğratarak, başta
büyük hissedarımız Sayın Galip
Öztürk olmak üzere bütün şirket
ortaklarımızı zor durumda
bırakmaktı. Bunu o gün belediyede
çalışan Terör Elebaşı Fettullah
Gülen’e bağlı teröristlerin (o günkü
adıyla cemaatçilerin) yaptığını hem
belediye üst yönetimiyle hem de
kamuoyuyla paylaşmıştık.

Hafta başından bu yana peş
peşe gelen iki açıklama zaten ortada
bir tenakuzun olduğunu açıkça
ortaya koymaktadır. Önce “otogarı
tahliye edin” yazısı, ardından da
“tahliye söz konusu değil”
açıklaması…

Hafta başında gelen tahliye
yazısında, yine benzer iddialar
gündeme getirilmiş ve otogar
işletmesini belediyeye devretmemiz
istenmiştir. Dün hem Sayın
Öztürk’ün sosyal medya aracılığıyla
verdiği tepkiler hem de şirket
yönetimimizin yaptığı açıklamalar
belediye yönetiminin aklını başına
getirmiş olacak ki, belediyeden bu
kez yazılı bir açıklama yapılarak
“tahliyenin söz konusu olmadığı”
ifade edilmiştir.

Şimdi, içeriği yargıya intikal
etmiş olan konulara ilişkin bir kez
daha hatırlatma yapmakta fayda var.
İstanbul Otogarı’nda gerçekten

yolcusunu bırakmaya ya da almaya
gelen vatandaşın kullanması için 25
dakikalık ücretsiz otopark alanları
bulunmaktadır. Söz ettiğimiz bu
otoparklar,  Ulaştırma Bakanlığı ile
UKOME yetkililerince denetimleri
yapılmış ve onayları verilmiş
alanlardır. Buna rağmen halkı yalan
yanlış bilgilerle tahrik etmek
suretiyle "otogardan haksız ücret
alınıyor" gibi akıldışı iddialarla
gündem oluşturmaya çalışan İBB
içindeki Fetö yapılanmasının bu
gayretleri, yargı tarafından boşa
çıkarılmıştır.

Bağlı olduğumuz  Ulaştırma
Bakanlığı ve tarifeleri belirleyen
UKOME tarafından sürekli
denetlemeler yapılırken
Belediye’den neden böyle akıl dışı
açıklamalar gelmektedir? Ortada
eğer hukuk dışı bir durum varsa,
neden 22 yıl beklenmiş ve dün
otogara el konmak istenmiştir?
Sorulması gereken sorular da zaten
budur!

Aslında, her şey ayan beyan
ortadayken ve İBB kendini tashih
eden iki açıklama yapmışken, bütün
bu olup bitenleri şöyle
özetleyebiliriz:

15 Temmuz Darbe Girişiminden
sonra arzu edilen nispette
temizlenemeyen ve maalesef
belediyenin içinde varlıkları halen
hissedilen “kalıntı Fetö’cülerin”, 5
yıldır açık şekilde bu örgütle
mücadele eden şirketimizin büyük
hissedarı Sayın Galip Öztürk’e,
giderayak son kez zarar vermeye
çalışmalarından başka bir şey
değildir…

Belediyenin son açıklaması
memnuniyet verici olmakla birlikte,
başta Büyükşehir Belediye
Başkanımız Sayın Kadir Topbaş
olmak üzere, belediye üst
yönetiminin, bu kalıntı Fetö’cüleri
belediyeden temizlemek için gayret
göstermesi, milletimize yapılacak en
büyük hizmet olacaktır. ■

İstanbul Büyükşehir Belediyesi'nin,
Bayrampaşa'daki İstanbul Otogarı'nı işleten
dernekle olan sözleşmeyi, "amacına uygun
kullanım yapılmadığı" gerekçesiyle
feshettiği; dernek ve işletmeye “Otogarı 15
gün içinde tahliye et” yazısı gönderdiği
öğrenildi.

19 Ağustos 2016 tarihli, İstanbul 17. Noterliği
aracılığıyla gönderilen yazıda otopark ücreti
alınması tahliye gerekçesi olarak gösterildi.

Otogarın işletmecisinin tahliyesine ilişkin İBB’nin
talebini, yurtdışında bulunan Metro Holding Yönetim
Kurulu Başkanı Galip Öztürk de twitter hesabı
üzerinden duyurdu.

Avrasya Terminal İşletmeleri Yönetim Kurulu
Üyesi Mustafa Yıldırım, "Sözleşmeye göre 2019'a
kadar süremiz var. Otoparklardan para alınmasının,
sözleşmenin iptaline ve tahliyeye sebep olacağının
düşünmüyoruz. Kaldı ki, sözleşme, yüklü tazminatı
da içeriyor. İBB'nin bu yükün altından kalkması zor
olur" dedi. Yıldırım, İBB'den süre uzatım taleplerinin
de gündemde olduğunu aktardı.

330 firma hizmet veriyor

Günde 2 bin otobüsün çıkış yaptığı İstanbul
Otogarı’na bir o kadar araç da giriş yapıyor. Otogara
25 bin civarında da küçük araç girişi bulunuyor.
Günde 100 bin kişinin hareket halinde olduğu
otogarda toplam 168 yazıhanede 330 kadar seyahat
firması hizmet veriyor. 

Büyük İstanbul Otogarı, İBB tarafından
Uluslararası Anadolu ve Trakya Otobüsçüler
Derneği'ne, 1987 yılında yap işlet devret

sözleşmesiyle, 25 yıllığına verilmişti. 1994 yılında
faaliyete geçen otogarın süresi 2019 yılında doluyor.
Türkiye'nin en büyük otogarı özelliğini elinde
bulunduran İstanbul Otogarı'nı, Derneğin uhdesinde
Avrasya Terminal İşletmeleri AŞ (Büyük İstanbul
Otobüs İşletmeleri AŞ) işletiyor. Otogarın yıllık 100
milyon TL civarında geliri bulunuyor. ■

İBB, Büyük İstanbul Otogar
işletmecisinin tahliyesini istedi

İBB, Büyük İstanbul Otogar
işletmecisinin tahliyesini istedi

Büyük İstanbul Otogar 
işletmecisinin açıklaması

Ayten
Öztürk
Ünal
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TEMSA, IBUS ve ElectriCITY
araçları ile 

Türkiye’nin ilk
açık inovasyon
kampı Hack’n
Break’te 

Geleceğin teknoloji konularına odaklı
insanları ve kurumları buluşturan
Türkiye’nin ilk açık inovasyon kampı

olan Hack’n Break etkinliği 20-27 Ağustos
2016 tarihleri arasında İzmir-Urla’da
gerçekleşti. Hack’n Break etkinliğinde
nesnelerin interneti (IoT), elektrikli araçlar,
akıllı evler, akıllı şehirler, lojistik,
sanal/artırılmış gerçeklik, sinir bilim,
robotik, finans teknolojileri, büyük veri ve
bulut bilişim başlıkları öne çıktı. 

TEMSA Avenue IBUS ve ElectriCITY
araçları Hack’n Break etkinliğinde yer aldı.
TEMSA 24-25 Ağustos tarihlerinde
düzenlenen hackathonlar ile kamp
katılımcılarını geleceğin ulaşımını beraber
şekillendirdi. Bununla birlikte TEMSA,
Dünya’da uygulaması ilk olan “OPEN BUS”
platformunu gerçekleştireceği
hackathonlar ile devreye almış oldu.

Etkinliğin son gününde Ürün Müdürü
Mert Umut Özkaynak, “TEMSA ile
Ulaşımda Dijitalleşme başlıyor” konulu
konferans verdi. Özkaynak, “Geleceğin
Ulaşımını Sen Şekillendir” isimli, sanal
gerçeklik temalı yarışma detaylarını
paylaştı. ■

Adana’da ulaşım hizmeti
veren taksi, servis araçları ile
köy ve ilçeler arası taşımacılık
yapan taşıtlarla ilgili plaka
düzenlemesinin ardından
esnaf temsilcileri Adana
Büyükşehir Belediye Başkanı
Hüseyin Sözlü’ye makamında
ziyaret ederek, teşekkür etti.

Başkan Hüseyin Sözlü, Adana Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği (Adana
ESOB) Başkanı Nihat Sözütek ile

ilçelerin esnaf temsilcilerini belediyede
ağıladı. Ziyarette, esnaf temsilcileri
Aladağ, Ceyhan, Çukurova, Feke,

İmamoğlu, Karaisalı, Karataş, Kozan,
Pozantı, Saimbeyli, Sarıçam, Seyhan,
Tufanbeyli, Yumurtalık ve Yüreğir
ilçelerinde taksiler için ‘T plaka’, servis
araçları için ‘S plaka’  ile köy ve ilçeler
arası taşımacılık yapan taşıtlar için ‘U
plaka’ düzenlemelerini değerlendirdi.

Adana ESOB Başkanı Nihat Sözütek,
taşımacılık esnafının çalışma şartlarının
iyileştirilmesi ve disiplin altına alınması
konusunda Adana Büyükşehir
Belediyesi’nin ortaya koyduğu
hakkaniyetli çalışmalardan dolayı Başkan

Hüseyin Sözlü’ye şükranlarını sundu:
“Esnafımızın haklarının korunması ve
daha iyi şartlarda mesleki faaliyetlerini
sürdürmesi için Adana Büyükşehir
Belediyesi’nin yürüttüğü çalışmalar bizleri
memnun etmiştir” dedi.

Başkan Hüseyin Sözlü ise sivil
toplumun temelini Ahilik geleneğinden
beslenen esnafın oluşturduğunu
vurgulayıp, ulaşım esnafının talepleri
doğrultusunda iyileştirmelerden duyulan
memnuniyetten mutluluk duyduklarını
belirtti. ■

Adana’da, ulaşım düzenlemesinin ardından

Başkan Sözlü’ye plaka teşekkürü

Hüseyin
Sözlü
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Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nün 26
Ağustos’ta düzenlenen açılış törenine
katıldım. Köprü inşaatı çok kısa,

rekor diyebileceğimiz bir sürede
tamamlandı. Emeği geçen herkese teşekkür
ediyoruz. Ülkemizin trafiğine, özellikle
İstanbul trafiğine bir rahatlama getireceği
kesin. Ama trafik sorununu çözmeyeceği de
kesin. Transit trafiğin tamamen bu köprüye
aktarılması birinci ve ikinci köprüyü de
rahatlatacaktır. Bu da bizim açımızdan, 3.
Boğaz Köprüsünü kullanma mecburiyetinin
getirilmiş olmasının yanlış olduğunu
düşünüyoruz. Köprü ülkemize hayırlı olsun
derken sektörümüze de bir eziyet ve yük
olmaması gerekiyor. Çünkü yaklaşık 65-70
km’lik bir fazla yol gideceğiz. 

Muhteşem bir köprü 
Zorunlu yöneliş, toplu taşıma

yaptığımız sektörümüzde sıkıntı yaratacak.
Taşıma ücretleri ifade edildiği gibi 21.29 TL
olacak. Çevre yollarını kullanmanın da
ücret bedeli var, 30 lira gibi bir rakam, bu
da sıkıntı yaratacak. Biz bunların hepsini
değerlendireceğiz. Sektör olarak bunları
yetkililerle konuşacağız. Tabii biz hep
söylüyoruz: İstanbul’a 4’üncü köprü de
lazım. 20 Aralık’ta Avrasya Tüneli’nin
açılışı da yapılacak. O da İstanbul trafiğine
ciddi bir rahatlama getirecek. Sayın
Cumhurbaşkanımızın çok daha ileri bir
vizyonuyla, Kuzey Marmara Otoyolu
Akyazı ile birleşecek. Belki sonrasında
Karadeniz’e Sinop’a kadar uzanacak ve
ciddi bir yol olacak. Tabii, bunlar zaman
alacak yatırımlar. Ama muhteşem bir köprü
olmuş. Emeği geçen herkese bir kez daha
teşekkür ediyoruz. 

Ücretler konusu 
Ücretin iki yönlü olup olmayacağı

konusu çok net değil. Çift yönlü olarak
para ödenmesi istenirse bu kabul edilir bir
şey değil. Büyük bir haksızlık ve
adaletsizlik olur. Sektör bunun altından
kalkamaz. O zaman köprüyü devlet değil,
motorlu taşımacılar yapmış olur. Kabul
edilebilir bir durum değil, ama ben yine
inanarak söylüyorum: otobüsçüler
açısından yanlış hesap Bağdat’tan döner.
Gerekli girişimlerde de bulunacağız.

Hayal kurmaya gerek yok 
İstanbul Otogarı’nı işleten şirketin

tahliyesine yönelik Büyükşehir
Belediyesinin, bir yazıyla bir formaliteyi
yerine getirdiğini düşünüyorum. Onların
talebi, ama sözleşme çok net: 25 yılı
doldurmadan çıkarılmaya yönelik bir karar
alınması mümkün değil. Sözleşmeye
aykırılık unsuru olarak 25 dakika ücretsiz
park gösteriliyor, ama onunla ilgili de
düzenleme yapıldı. Bilet alan yolculardan
25 dakika da ücret alınmıyor. Şimdi
havaalanlarında otoparka giriyorsunuz,
hemen ücret alınıyor. Ücret konusu çok
sulandırıldı. Onlar ceza da yazıyorlar. Biz
de düzenlemeyi yaptık. İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’ni neden tatmin
etmedi anlayamadık. Bilet alan yolculardan
25 dakika süre için ücret alınmıyor. Bilet
almayan yolcular için de otogarı uğrak yeri
yapmak istemiyoruz. Kuzeydeki alışveriş
merkezlerine geçiş yapılıyor. Otogarın ana
fonksiyonunu engellenmesine neden
oluyorlar. Şu anda hiçbir problem yok.
Şikayetler üzerine Büyükşehir Belediyesi
tarafından yapılmış bir görev ve açıklama.
Kamuoyunun tepkisini yönetmek için
yapılmış formaliteden başka bir şey diye
düşünüyoruz. 

Şirket faaliyetine devam ediyor 
Otopark işletmek bizim sözleşmemizde

yer alıyor ve sorumluluklarımız arasında.
Belediyenin de talepleri arasında. Bizim
sözleşmemize göre otogardan tahliye
edilmemiz mümkün değil. Kimsenin de
böyle bir hayal kurmasına gerek yok.
Zamanı geldiğinde gereği yapılır. Şu anda
Avrasya AŞ, faaliyetini sürdürüyor. Hiçbir
güç şu anda bizim oradan çıkmamızı
sağlayamaz. Sözleşme öyle diyor. Kanun
tanımaz bir anlayışla bu yapılmaya
kalkılırsa bir şey diyemem, ama bu ülke
hukuk devletidir. Yargı var, hukuk var,
haklarımızı sonuna kadar ararız. Orada 10
bin insan çalışıyor. İstanbul Otogarı’nda
faaliyet devam ediyor.

Herkese iyi haftalar diliyorum. ■

3. Köprü 
Ülkemize hayırlı

olsun TOBB Türkiye Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Meclisi, İstanbul
Ticaret Odası’nda 25 Ağustos
günü toplandı. Toplantının
gündeminde Yavuz Sultan Selim
Köprüsüne zorunlu olarak
yönlendirilen yolcu otobüsleri
geçişi, UKOME’nin
düzenlemeleri ile B2 ve D2
belgeleri verilmesinin
durdurulması vardı.

Karayoluyla yolcu taşımacılığı
sektörünün içinde bulunduğu
durum ile birlikte geleceğine

yönelik gelişmelerin ele alındığı
toplantının gündemi şöyle sıralandı:

- Kuzey Marmara Otoyolu ve
Yavuz Sultan Selim Köprüsünden
karayolu yolcu taşıması yapan tüm
otobüslerin geçişinin zorunlu olacağı
ve Fatih Sultan Mehmet Köprüsünün
tüm otobüsler için geçişe
yasaklanması…

- İstanbul UKOME’nin düzenlediği
“Minibüs ve Otobüs Cinsi Taşıtlar ile
Turizm Taşımacılığı yapılması
Esasları”nın turizm sektörüne
yansımaları…

- Turizm taşımacılığı yapan
şirketlerde yaşanan, Maliye Bakanlığı
e-bilet ve e-fatura mevzuatıyla
Karayolu Taşıma Kanunu ve
Yönetmeliğindeki mevzuat
uyumsuzlukları…

- B2 ve D2 belge sahiplerinin
içinde bulunduğu ekonomik darboğazı
aşmak için, ödeyecekleri Kurumlar
Vergisi, stopaj ve SGK primlerinin 2 yıl
ertelenmesi;

- B2 ve D2 belge verilmesinin
durdurulması, iki özmal taşıta bir
sözleşmeli araç çalıştırma hakkının
verilmesi ve sözleşmeli taşıtların kendi
nam ve hesaplarına taşıma yapmaları

ile taşıt kartı ticaretinin önüne
geçilmesi…

- Ramazan ve Kurban
bayramlarında, B2 ve D2 belge
sahiplerine verilen tarifeli ve düzenli
yolcu taşımacılığı yapabilme

imkanının 25 koltuk kapasitesinin
üzerindeki araçlara 31.12.2017 tarihine
kadar geçici süreli olarak verilmesi…

- B2 ve D2 belgeli taşımacıların,
sadece yurtiçi taşımalarında olmak
üzere, kendi aralarında sözleşme

yaparak ortak taşıma yapabilmeleri…
Toplantıda, Birleşmiş Milletler

tarafından sürdürülen Küresel İlkeler
Sözleşmesi çerçevesinde “Kadının
Güçlenmesi İlkeleri” sunumu da ilgiyle
izlendi. ■

TOBB Sektör Meclisi’nde karar alındı:

Yolcu Taşımacıları Danışma Kurulu 
oluşturulacak

Kaptanlar Kulübü'nün organize ettiği; Ayın
Kaptan Şoförü Ödülleri, Sektör Üstün
Hizmet Ödülü ve Toplumsal Cinsiyet

Eşitliği Başarılı Kurum Ödülü'nün verileceği
Ulaştırma Platformu: Ödül Töreni'nde; TOBB
Sektör Meclisi, TOFED, TOF, UYOF, IPRU,
TTDER, İSTAB, TÖHOB, İETT, İstanbul Otobüs
AŞ başta olmak üzere sektörün aktif lider
kuruluşları ile ödül isim sponsorları OTOKAR,

ISUZU, TEMSA, BRIDGESTONE başta olmak
üzere sektörün lider firmalarının üst düzey
yöneticileri bir araya geliyor. İTÜ ARI
Teknokent'in ev sahipliğinde düzenlenecek ödül
töreni, 6 Eylül 2016 günü 13:30'da Maslak ARI-3
Binasında gerçekleşecek. Tören öncesi
düzenlenecek kokteylde, katılımcılar, otomotiv
sektörüne yönelik inovatif projeleri olan
girişimci firmaların projeleri hakkında bilgi alma
imkanı da bulacaklar.

Ulaştırma Platformu Ödül Töreni'ni organize
eden Kaptanlar Kulübü'nün kurucu
koordinatörleri Ekrem Özcan ve Kemal
Karayormuk, “Her törende sektörün gelişimine
katkıda bulunacak adımlar atmaya, yeni projeler
başlatmaya çalışıyoruz. Sektörümüzün inovatif
projelerle, girişimci firmalarla, teknokentlerle
daha yakınlaşması, buradaki dünyayı
incelemeleri, bir şekilde yer almalarına fırsat
sağlamak amacıyla bu törenimizi, bu konuda
örnek bir başarı ve liderlik sergileyen İTÜ ARI
Teknokent'te yapacağız. Ev sahipliğini
üstlenmelerinden dolayı da Teknokent
yöneticilerine teşekkürlerimizi iletiyoruz”
dediler. ■

2016 Sektör Üstün Hizmet Ödülü
Eşref Biryıldız'ın

Bu sene ikincisi verilecek Sektör Üstün
Hizmet Ödülü, karayolu ulaştırma sektörüne
uzun yıllar hizmet vermiş, sektör tarafından
sevilen sayılan Eşref Biryıldız'a takdim
edilecek. 2015 yılında ilk kez verilen ödül;
Mehmet Buldurgan'a verilmişti. Her sene bir
kişiye verilen Sektör Üstün Hizmet Ödülü,
sektörümüze profesyonel olarak
hizmetlerde bulunmuş, 60 yaş üstü, sektöre
iz bırakmış kişiler arasından seçilerek
veriliyor.

6 Eylül’de yapılacak 

Ulaştırma Platformu Ödül Töreni 

Mevlut
İlgin

Prof. Dr. 
Mustafa Ilıcalı

Mustafa
Yıldırım

Mehmet
Özcan

Trafikte hız felaket,
üretimde bereket”

Başbakan Binali YILDIRIM

TOBB Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Sektör Meclisi
Başkanı Mustafa Yıldırım,
Sektör Meclisi toplantısını ve
alınan kararları Taşıma
Dünyası’na değerlendirdi. 

“Sektör Meclisi, ülkemizde son
dönemde yaşanan üzücü
terör olayları nedeniyle

gündemli olarak toplandı.
Gündemimiz çok yoğundu. 3. Boğaz
Köprüsü’nün zorunlu olmasını
değerlendirdik. Turizm taşımacılarına
yönelik araçlarda yaş sınırı da
tartışıldı. Mevzuatlar arasındaki
çelişkiler, tanımlar ve İstanbul
UKOME’nin katılımcı bir anlayışla
alınmayan kararları ve doğuracağı
sonuçlar tartışıldı. Bu ülkenin
kaynaklarını bu kadar israf etmeye
değmez. Mutlaka onların da
kendilerince haklı bir gerekçeleri
vardır, ama bir otobüsün kendini 10
yılda amorti ettiği bir ortamda beş yaş
sınırı koymak bazı gerçekleri inkar
etmektir. Dünyanın her yerinde 20-30
yaşındaki araçlar bakımlı olmak

kaydıyla muayenesi yapılarak
hizmetini sürdürüyor. Bu anlayışı artık
Türkiye’de kırmamız gerekiyor.
Dünyanın gelişmiş, sanayi ülkelerinde
bile taşıt yaşlarına yönelik kararlar
alınmıyor. Milli Eğitim Bakanlığı 3 yaş
üzeri taşıtlara izin vermez, İstanbul
UKOME’de alınan kararla turizm
taşıtlarına 5 yaş üstüne izin vermezse
bu işin altından kalkılamaz. Neye
hizmet eder bu karar, henüz anlamış
değiliz. 5 yaş üstü araçlar nereye
gidecek? 

Bedelini gariban otobüsçü öder 
Ülkenin gerçeklerini göz ardı

ederek, katılımcı bir anlayışla süreci
yönetmezsiniz, sonra bir kuyuya atılan
taşı çıkartmak için hepimiz uğraşırız.
Bunun bedelini de gariban otobüsçü
öder.  Bu ülkenin yüzde 30’u hayatını
ulaşımla ikame ediyor. Bu insanların
refah seviyesini düşürmeye, bu
insanları otomotiv endüstrisinin ağır
işçisi yapmaya kimsenin hakkı yok.
Turizm taşımacılarına yönelik alınan
bu karar mutlaka değişecek.  Türkiye
Cumhuriyeti bir hukuk devleti ise
bunun gereklerini yapmak zorunda.

Ankara’daki merkezi hükümetin
kararını ben tanımam diyen bir
Büyükşehir Belediyesi olmamalı.
Onun için de mevzuatlar arasındaki
çelişkilerin ortadan kalkması lazım.
Büyükşehir Belediyesi’nin yetki
sınırlarının yeniden tanımlanması
lazım. Buna benzer birçok sorunumuz
var. 

Bir süre durdurulsun
Turizm taşımacılarının araçlarının

tamamı parkta yatar durumda.
Hiçbirisi iş yapmıyor. Turizm
taşımacılarının araçlarına, bunları
belgeden geçici düşürmek kaydıyla,
motorlu taşıtlar vergisinde ve
sigortalarında muafiyet getirilmesi
gerektiğine inanıyoruz. Yoksa
önümüzdeki süreçte çok önemli
iflaslar yaşanacak. Turizm
taşımacıları, 2017 yılına sıkıntılı bir
şekilde ilerliyor; yetkililerle, Ulaştırma
ve Maliye Bakanımızla mutlaka bir
görüşme yapmalıyız. Sektör meclisi
olarak bunu deneyeceğiz ve TOBB’un
devreye girmesini sağlayacağız. Biz,
yaşanan bu sıkıntılar çevresinde, B2 ve
D2 belgesinin bir süre durdurulmasını

talep ediyoruz. Çünkü turizm
tarafında aşırı bir yığılma var. Artık
herkes elini taşın altına koymalı. Bu
ülkede çalışmadan, kazanmadan vergi
verilmesinin durdurulması lazım.
Üretmeyenin ödeme yapması da çok
kabul edilebilir bir durum değil. 

Temsil eden güçlü bir irade 
Sektör adına alınan kararlar da

gösteriyor ki, mutlaka görüşlerimizin
alınacağı bir yapıyı oluşturmak ve
düzenlemelerin de o çerçevede
yapılması gerekiyor. Sektör Danışma
Kurulunu oluşturacağız, başka çaresi
yok. Bunun kararını aldık. TOBB
Sektör Meclisi, aynı zamanda
Ulaştırma Bakanı ile görüşeceğimiz
Danışma Kurulunu oluşturacak.
Havayolcular, demiryolcular ve
denizyolculardan birer aktörün de yer
aldığı tüm yolcu taşımacılarını temsil
eden yeni ve güçlü bir iradeye ihtiyaç
var. İşimizi yönetilen değil, yöneten
anlayışla sürdürmemiz hem sektörler
hem de bu sektörlerde faaliyet
gösteren kurum ve kişiler açısından da
önemli. Tabii, bu ülkemizin de
kazanması demektir.” ■

Hem sektörler kazansın hem ülkemiz…



“Yıldız Kızlar”la, 25 Ağustos
günü, Boğaz’da Feriye
Lokantasında, Mercedes-Benz
Türk’ün düzenlediği kahvaltıda
buluştuk. Gaziantep’ten gelen
Mehmet Rüştü Uzel Endüstri
Meslek Lisesi’nden “Yıldız
Kızlar”la konuştuk. Nazlıcan ve
Selcan 11. sınıf otomasyon
bölümü, Hatice 11. sınıf makine,
Makbule 11. sınıf bilişim bölümü
öğrencisi.

■ Bize kendinizi tanıtır mısınız?
Nazlıcan: Antep’ten geldim,

endüstri meslek lisesi otomasyon
bölümü 11’inci sınıf öğrencisiyim. 

■ Ne zamandan beri Çağdaş
Yaşamı Destekleme Derneğindesiniz,
size nasıl ulaştılar?

- Okulda, önerdiler,
öğretmenlerimiz yardımcı oldu.
Hocalarımız ÇYYD’yi anlattılar, biz de
‘tamam’ dedik. Sibel Hocamız, bizi her
konuda sürekli bilgilendirdi.

■ ÇYDD’nin, burs dışında bir
etkinliğine katıldınız mı?

- Hayır, henüz katılmadım.
■ Gaziantep’te 5 yıl öncesine göre

ne değişti?
- 5 yıl öncesinde küçüktüm. 5 yılda

görüş açılarım da değişti. Gaziantep’i
insanlar kötü tanıyor sadece… Ben bir
baskı hissetmiyorum.

Hatice: Gaziantepli olarak,
haksızlığa tahammül edemiyoruz.
İnsanımız böyle.

■ Okul bitince ne yapmayı
düşünüyorsunuz?

Selcan: Eğitimime üniversitede
mekatronik okuyarak devam etmeyi
düşünüyorum.

Hatice: Ben de mekatronik

okumayı düşünüyorum.
Makbule: Ben de bilişim

mühendisi olmak istiyorum.
■ Okulda aldığınız eğitimle

üniversiteyi kazanabileceğini
düşünüyor musun?

Nazlıcan: Tabii ki… Her zaman
söylüyorum, inanmak başarmanın
yarısıdır. Dershaneye gitmeden
kazanabileceğime inanıyorum.

■ Üniversiteyi kazamazsanız ne
yapmayı düşünüyorsunuz?

Nazlıcan: Ev hanımı olmayı veya
evlenmeyi kesinlikle düşünmüyorum.
Kazanamazsam diye bir şey yok, bir
dahaki yıl bir daha denerim. Pes
etmeyi düşünmüyorum ben, asla.

■ Derneğin başka bir etkinliğine
katıldınız mı?

Selcan: Hayır, biz bu ailenin yeni
üyeleriyiz. Ama bundan sonra
katılmayı düşünüyoruz.

■ Mercedes-Benz firmasında

çalışmayı düşünür müsünüz?
Nazlıcan, Selcan, Hatice, Makbule

(hep bir ağızdan): Biz hepimiz çok
isteriz çalışmayı. Fabrikayı da gezdik
her yer çok güzeldi.

■ İstanbul’a ilk kez mi geldiniz,
dikkatinizi çeken ne oldu?

Hatice: İlk geliyorum. İstanbul’un
tabii ki de denizi dikkatimizi çekti, çok
güzel bir şehir.

■ Başka diyeceğiniz? 
- Çağdaş Yaşamı Destekleme

Derneği’ne, Mercedes-Benz’e bize bu
imkanları sağladıkları için çok teşekkür
ediyoruz. ■

Mercedes-Benz Türk ve Çağdaş
Yaşamı Destekleme Derneği
işbirliğinde gerçekleştirilen “Her
Kızımız Bir Yıldız” projesi
çerçevesinde 23-26 Ağustos
tarihleri arasında İstanbul’u
ziyaret eden 25 bursiyer "Yıldız
Kız", Çağdaş Yaşamı
Destekleme Derneği Başkanı
Prof. Dr. Aysel Çelikel,
Mercedes-Benz Türk AŞ
Direktörler Kurulu Başkanı
Britta Seeger ve Otobüs ve
Kamyon Pazarlama ve Satış
Direktörü Süer Sülün, basın
mensupları ile bir araya geldi.

Mercedes-Benz Türk ve Çağdaş
Yaşamı Destekleme
Derneği’nin (ÇYDD) 2004

yılında başlattığı “Her Kızımız Bir
Yıldız” projesi kapsamında
desteklenen öğrencilerden bir grup,
geleneksel bir etkinlik olan yaz
buluşması için bir hafta boyunca
İstanbul’da ağırlandı. 

Her yıl farklı illerden davet edilen
öğrenciler, bu yıl; Bolu, Eskişehir,
Gaziantep, Adana ve Bursa’dan geldi.
Program dahilinde Yıldız Kızlar Prof.
Dr. Türkan Saylan’ın mezarını ziyaret
ettiler, Mercedes-Benz Türk’ün
Hoşdere Otobüs Fabrikası’nı gezerek
Mercedes-Benz Türk Direktörler
Kurulu Başkanı Britta Seeger ile
tanışma imkânı buldular. 

Yıldız Kızlar, İstanbul’da çeşitli

müzeleri ve tarihi mekânları gezdiler.
Ayrıca tekne turu ile İstanbul’u
denizden seyrettiler.

Kız çocuklarına fırsat eşitliği  
Türkiye’deki en büyük yabancı

sermaye yatırımlarından biri olan
Mercedes-Benz Türk “Her Kızımız Bir
Yıldız” projesini 2004 yılında, Çağdaş
Yaşamı Destekleme Derneği (ÇYDD)
ile birlikte toplumda kadının her
alanda hak ettiği güce kavuşması,
kadınlara sosyal ve ekonomik hayatta
fırsat eşitliği tanınması hedefiyle
hayata geçirdi. Projenin amacı;
olanakları kısıtlı, ancak çalışkan ve
kısa sürede meslek sahibi olmayı
amaçlayan ilköğretim okulu mezunu
kız çocuklarını mesleki eğitime teşvik
etmek.

Kız çocuklarının eğitime katılımını
artırma ve eğitimde cinsiyet eşitliğine
katkı sunma çalışmaları kapsamında,
meslek lisesi öğrencilerine burs veren
Mercedes-Benz Türk,  burslu kız
çocuklarına staj imkânı sağlıyor ve
mezuniyet sonrasında başarılı olanları
şirket ihtiyaçları doğrultusunda
istihdam ediyor.

3.950 kız öğrenciye destek 
İlk dönemde motor,

elektrik/elektronik, torna/tesviye,
makina ressamlığı ve bilgisayar
branşlarında mesleki eğitime öncelik
verilen “Her Kızımız Bir Yıldız”
projesinde aradan geçen 12 yılda farklı
bölümlerde de burs imkânı sağlandı.
Mercedes-Benz Türk’ün yanı sıra yan
sanayi firmaları, bayiler ve Mercedes-
Benz Türk çalışanlarının da destek
verdiği projede şu anda, liseli
öğrencilere sağlanan bursların  yüzde
68’i teknik lise bursu, yüzde 13’ü
sanat, kalan kısmı ise sağlık ve diğer
bölümlere verilen burslardan
oluşuyor.

17 ilde okuyan 200 kız öğrenciye
destek vererek “Her Kızımız Bir Yıldız”
projesini başlatan Mercedes-Benz
Türk, sosyal sorumluluk projesi
kapsamında bugüne kadar 56 ilde,
472’si üniversite olmak üzere, toplam
3.950 kız öğrenciye eğitim bursu verdi.
Destek alan 1.933 bursiyer meslek
lisesinden mezun oldu, 765 bursiyer
üniversite sınavını kazandı, 147
öğrenci ise üniversiteden mezun oldu.
Proje kapsamında halen 200’ü
üniversite olmak üzere toplam 1.200
öğrenci burs almaya devam ediyor.

Kişisel gelişim de destekleniyor 
Maddi desteğin yanı sıra kız

çocuklarının yılfdızlaşmasında
ilginin, ekip ruhunun, cesaretin ve

özgüvenin de çok büyük rolü
olduğuna inanan Mercedes-Benz
Türk, burs verdiği kız öğrencilerle
yaşadıkları illerde bir araya gelerek,
onları eğitimleri ve meslek sahibi
olmaları yönünde yüreklendiriyor. Bu
ziyaretlerde, İstanbul’dan gelen bir
uzman ile uygulanan yaratıcı drama
çalışmalarıyla Yıldız Kızlar’ın kişisel
gelişimlerine katkıda bulunuluyor.

Bugüne kadar Van, Adana,
Edirne, Amasya, Ankara, Mersin,
Denizli, Trabzon, Van, Konya, Alanya,
Antalya, İzmir, Kocaeli, Samsun,
Hatay, Tekirdağ ve Bursa‘yı ziyaret
eden Mercedes-Benz Türk, her ay
farklı bir şehre giderek 56 ilde
bulunan tüm Yıldız Kızlarla
buluşmayı hedefliyor. ■
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Yavuz Sultan Selim adı verilen 3. Boğaz
Köprüsü, 26 Ağustos’ta düzenlenen törenle
hizmete girdi. Köprülerin ücretlerinin,

yüksekliği, düşüklüğü birbirinden farklılığı
konusunda değişik görüşleri daha önce ifade
etmiştim. Birde bayram ve benzeri dönemlerde
köprü ve yolların ücretsiz yapılması var. Tabi
buna yeni açılan köprüler ve yollarda dahil. 30
Haziran’da açılan Osman Gazi Körfez
Köprüsü’nün ardından en son olarak Yavuz
Sultan Selim Köprüsü açıldı. Daha öncekilerden
farklı olarak, Yavuz Sultan Selim Köprüsü’ne
yönelik sadece 5 günlük bir ücretsiz süre tanındı. 

Yap-işlet-devret modeli
Daha önce Boğaz’da birinci ve ikinci

köprüler yapılmıştı. Bu köprüler devlet tarafından
yapıldı ve işletiliyor. Dolayısıyla yapımında
kimseye verilmiş bir söz, taahhüt yoktu. Ancak
30 Haziran’da açılan Osman Gazi Körfez Geçiş
Köprüsü ve Yavuz Sultan Selim Köprüsü
bunlardan farklı. Bunlar özel sektörün yap-işlet-
devret modeli ile yapıp işlettiği köprüler. 

Ücretsiz yapmak..
Halbuki bundan bir süre sonra Bayram

geliyor eski alışkanlıkla yapılmış olsaydı. Bayram
sonuna kadar ücretsiz yapılırdı. Ama yapılmadı.
Bence doğru olan bu. Önceden hepsi devlete
ayrılan köprüleri ve yolları kolayca ücretsiz
yapmak mümkün idi. Şimdi ise bazıları özel
sektör tarafından işletildiği için ücretsiz yapmak
zorlaştı. Ücretsiz olması nedeniyle oluşacak gelir
kaybının devletçe karşılanması gibi bir durum
söz konusu.

Bu nedenle artık bundan sonra daha özenli
davranılacağını düşünüyorum. Bayram
dönemlerinde köprü ve yolların ücretsiz
olmaması sadece ihtiyaç sahiplerinin bu yolları
kullanmasını sağlayacağı için trafik bakımından
olumlu olabilir.Birde bu dönemde kazanılacak
paralarla buralara zam yapılması gecikebilir. Bu
bakımdan da ücretsiz geçişlerin kaldırılmasından
yanayım. Bakalım önümüzdeki bayramda durum
ne olacak? 

Günlük 135 bin otomobil 
3. Boğaz Köprüsü’nden otomobiller için 31

Ağustos sonrasında 9.90 TL  ücret alınacak.
Günde 135 bin otomobilin geçişi garanti edilmiş
durumda. Bu sayıda otomobil geçtiğinde yıllık
145-150 milyon dolarlık köprü geliri olacak.
Otoyollarla birlikte 360 milyon doları bulacağı
hesaplanıyor. Devletin taahhüt ettiği gelir ise 500
milyon doların üzerinde. Hesaplar işi biraz
zorlaştırıyor. Dolayısıyla burada da devletin geliri
kapatması söz konusu. Geliri kapatmamak için
iki husus var… Yine geçiş ücretini ve/veya geçen
araç sayısını artırmak. Acaba mümkün mü?

Ücret mukayesesi
Birinci ve İkinci Boğaz köprülerinde

otomobil geçişlerinin şu anda 4.75TL olduğu
biliniyor. Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nden ise,
iki katı ücret alınmış olacak. Otobüsler için
mevcut köprülerdeki ücret 15 TL. Şu an
kamyonlar için dile getirilen bir ücret var. 21.29
TL. Ancak otobüslere yönelik ücretin ne
olacağını açılışı yapılmasına rağmen henüz
anlayabilmek güç. 

Zorlama yöntemler 
Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nden kamyonlar

ve otobüslerin geçme zorunluluğu bulunuyor.
Otobüslerin buraya yönlendirilmesi hem daha
fazla ücret ödemelerine hem de daha fazla yol
kat ederek, zaman ve para kayıplarına yol açar.
Bu da toplu taşımacılık anlayışına aykırıdır. Toplu
taşıma anlayışında yetmeyen yolların, köprülerin
toplu taşıma araçlarına öncelikle kullandırılması
özel taşıtların ise daha istenmeyen yol ve
köprülere sevk edilmesi gerekir. 

Hal böyleyken otobüslerin yeni köprüye
yönlendirilmesi ve yüksek ücret ödemek zorunda
bırakılması açık bir haksızlık olur. Bilinmelidir ki
bazı şeyleri zorladığınızda alternatif sistemler
devreye girer ve hesaplarınız tutmayabilir.

Ticari taşıtlar, yeni köprünün kendilerine
getireceği yol ve buna bağlı yakıt ve zaman
kayıplarını, köprü geçiş ücreti farklılıklarını
düşünerek kendi pozisyonlarını ayarlayabilirler.
Otobüsçüler, buna özellikle dikkat etmek
zorundalar, çünkü eski köprüleri kullanmak için
yeterince haklı nedenleri var. Yük taşıyan ağır
vasıtaların işi ise biraz daha zor. Onların pek
şansı yok gibi bu ağır şartlara katlanmak
bakımından. Ancak otobüsçülerin de kendilerini
kurtarmaları bu yöndeki çabalarına bağlı.

Gelecek dönem 
20 Aralık’ta İstanbul’da karayolu otomobil

geçiş tüneli hizmete girecek. Bunun ücretlerinin
daha da yüksek olduğu biliniyor. Ancak bu isteğe
bağlı bir geçiş. İstemeyen kişiler köprüleri
kullanmaya devam edebilecekler. Ancak bu
tünelin hizmete girmesi sonrasında yeni köprüye
talep iyice azalabilir. Sadece sabah ve akşam
belirli saatlerde önemli sayılabilecek araç buraya
gidebilir, bunun dışında sayılar düşük kalacaktır.
Bu da yeni köprüdeki problemin büyümesine yol
açabilir. 

Herkese iyi haftalar diliyorum. ■

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Köprü ücretleri
üzerine 

Nazlıcan
Selcan

Hatice
Muammer

Başkan

Özgeçmiş bankası
kuruldu

Bugüne kadar “Her Kızımız
Bir Yıldız”  projesinin desteği ile
eğitimini tamamlayan 22 Yıldız
Kız’a Mercedes-Benz Türk
bünyesinde iş imkânı sağlandı.
Yıldız Kızlar’ın 13‘ü Mercedes-
Benz Türk Aksaray Kamyon
Fabrikası’nda, 9’u ise Mercedes-
Benz Türk Hoşdere Otobüs
Fabrikası’nda görev yapıyor. 

Yıldız Kızlar’a Mercedes-Benz
Türk ve bayilerinde staj ve iş
imkânı sağlayabilmek amacıyla
proje kapsamında 2016 yılında
önemli bir adım daha atılarak özel
bir özgeçmiş bankası kuruldu.
Önemli bir veri bankası haline
gelen bu platform aracılığıyla
Mercedes-Benz Türk ve bayileri,
uygun iş pozisyonlarında
istihdam edilmek üzere bankada
özgeçmişleri bulunan bursiyerlere
ulaşıyor. Özgeçmiş bankası
sayesinde bursiyerlerle
mezuniyetlerinden sonra da
iletişimde kalınarak süreklilik
sağlanmış oluyor. 

Yıldız Kızlar İstanbul’da...

Her Kızımız Bir Yıldız

Her Yıldızımız
Bir Ödül 

Her Kızımız Bir Yıldız projesi
2006 yılında Platin Dergisi’nin “En
İyi Sosyal Sorumluluk
Kategorisinde” Zirvedekiler
Ödülü’nü, 2007 yılında Türkiye
Halkla İlişkiler Derneği (TÜHİD)
“Eğitim Kategorisinde” En İyi
Sosyal Sorumluluk Altın Pusula
Ödülü’nü, 2010 yılında ise
Otomotiv Distrübütörleri Derneği
(ODD) “ODD Satış İletişim
Kategorisinde” 2010 Gladyatörleri
Yılın Sosyal Sorumluluk Projesi
Ödülü’nü kazandı.

Mercedes-Benz Türk AŞ Direktörler Kurulu Başkanı Britta
Seeger, Çağdaş Yaşamı Destekleme Derneği Başkanı Prof. Dr.
Aysel Çelikel

Yıldız Kızlar azimli ve umutlular

■ Muammer BAŞKAN - Barış Can Başkan



Türkiye Cumhuriyeti Ekonomi Bakanlığı ve İzmir
Büyükşehir Belediyesi, 85. İzmir Enternasyonal
Fuarı’nın (İEF) açılışı nedeniyle basın toplantısı

düzenledi. İEF’ye konuk olan yabancı heyetlerin de
katılımıyla Swiss Otel’de gerçekleştirilen toplantıda
konuşan İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Aziz
Kocaoğlu, İzmir Enternasyonal Fuarı’nın hem geçmişi
hem de geleceği temsil ettiğini söyledi. İEF’nin Ulu
Önder Mustafa Kemal Atatürk'ün “Bu kentte
fuarlar yapın, sergiler açın” direktifiyle
başladığını hatırlatan Kocaoğlu, “İzmir
Enternasyonal Fuarı 85 yıllık dev bir çınar.
Koca 85 yıl boyunca 2. Dünya Savaşı’nı da
gördü, Dünya Ekonomik Buhranı’nı da.
2. Dünya Savaşı sırasındaki karartma
gecelerinde bile fuar, mum ışığı altında
işlevini gerçekleştiriyordu” şeklinde
konuştu.

İzmir Enternasyonal Fuarı’nı 85 yıllık
tarihi ve deneyimiyle ve en önemlisi,
büyüsünü bozmadan koruyarak
yenilediklerini ifade eden Kocaoğlu, “Fuarın
özünü koruyarak bugüne aktarıyoruz. Fuarımızda
bu sene ‘inovasyon’u öne çıkardık. Zaten İEF’nin
geçmişine baktığımızda, ilk ürünlerinin sunulduğu Doğu
ve Batı bloğunun teknolojilerini yarıştırdığı bir fuar
olduğunu görüyoruz. Bu yüzden bu sene yeniliklerin bu
fuarda buluşmasını arzu ettik. Seneye ise inovasyonun
başka bir konumu olarak ‘tasarım’ı öne çıkaracağız” dedi.

İzmir Valisi Erol Ayyıldız, “Bu fuardan çıkacak ses
sadece İzmir’de değil tüm dünyada yankılanacak” dedi.
Ekonomi Bakan Yardımcısı Fatih Metin ise İzmir
Fuarı’nın kabuk değişimine dikkat çekti. ■

cumhuraral@gmail.com

Cumhur
Aral
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85 yıllık İEF çıta yükseltiyor

İzmir Büyükşehir Belediyesi,
26 Ağustos - 4 Eylül tarihleri
arasında açık kalacak

Enternasyonal Fuar için otobüs,
metro, İZBAN ve vapur
ulaşımında ek seferler
uygulayacak.

İzmir Büyükşehir Belediyesi,
İzmir Enternasyonal Fuarı’nı (İEF)
ziyaret edecek vatandaşların
ulaşımını kolaylaştırmak için
metro, vapur, İZBAN ve otobüs
seferlerini artırdı. “İnovasyon”
temasıyla bu yıl 85. kez
düzenlenecek İEF, 26 Ağustos – 4
Eylül tarihleri arasında açık
kalacak. İzmir Enternasyonal

Fuarı’nı ziyaret edecek
vatandaşlar, 90 dakika içinde ikinci
ve daha fazla binişlerin ücretsiz
olduğu “limitsiz biniş” uygulaması
kapsamında bulundukları her
noktadan Kültürpark’a ekonomik
bir şekilde ulaşabilecek.

Metro seferleri yeniden
düzenlenerek Fuar boyunca
çalışma saatleri 01.00’ye kadar
uzatıldı, gün içinde de yolcu
yoğunluğu dikkate alınarak sefer
sıklıkları artırıldı. 

Tüm bunlara ek olarak vapur
saatleri ile ESHOT faaliyetleri de
uzatıldı ve İZBAN’a ek 6 sefer
düzenlendi. ■

BAŞSAĞLIĞI

Malatya Beydağı Turizm 
Yönetim Kurulu Üyesi 

Aydın İkde’nin değerli annesi

Güllü
İKDE’yi
kaybetmenin derin üzüntüsünü 

yaşıyoruz. 
Merhumeye Allah’tan rahmet, 

kederli ailesine, sevenlerine, baflsa€l›€› ve
sab›rlar dileriz.

Has Otomotiv
Mercedes-Benz Türk A.fi. Bayi

BAŞSAĞLIĞI

Malatya Beydağı Turizm 
Yönetim Kurulu Üyesi 

Aydın İkde’nin değerli annesi

Güllü
İKDE’yi
kaybetmenin derin üzüntüsünü 

yaşıyoruz. 
Merhumeye Allah’tan rahmet, 

kederli ailesine, sevenlerine, baflsa€l›€› ve
sab›rlar dileriz.

İzmir ulaşımında 

Fuar seferberliği

Aziz Kocaoğlu

Coğrafya kaderdir
“Coğrafya Kaderdir” Sözü-

nün ve tezin sahibi,
14.yy düşünürlerinden

olan ve Modern historiyografinin,
sosyolojinin, iktisadın öncülerin-
den kabul edilen devlet adamı ve
tarihçisi İbni Haldun’dur. 

Soylu bir aileden geldiği için
iyi bir eğitim alan İbni Haldun,
Tunus ve Fas’ta devlet görevlerinde
bulunduktan sonra Gırnata ve Mı-
sır’da çalışır. Kuzey Afrika’nın o
dönem istikrarsız ve entrikalarla
dolu siyasal yaşamı 2 yıl hapiste
yatmasına neden olur. Bedevi kabi-
lelerini çok iyi tanımasından dolayı
aranan bir devlet adamı ve danış-
man olur. Mısır’da 6 defa Maliki
kadılığı yapar. Şam’ı işgal eden
Timur ile görüşmesi bir fatih ile bir
bilginin ilginç buluşması olarak ta-
rihe geçer. 

Bu değerli şahsiyetin özgeçmi-
şine Ünlü tarihçi Toynbee, İbni
Haldun için “Herhangi bir za-
manda, herhangi bir ülkede, her-
hangi bir zihin tarafından yaratılmış
en büyük tarih felsefesinin sahibi-
dir.” demiştir.

İçinde bulunduğumuz kıtanın,
ülkenin, bölgenin, kentin, ilçenin,
hatta mahallesine kadar farklı oldu-
ğunu, ne kadar farklı çevrelerde,
hayatımızı ne kadar farklı şartlarda
sürdürme ihtimalini düşünelim. Bu
ihtimal sonucunda adına coğraf-
yada dediğimiz ve kaderimizde
olan dünyanın belli bir noktasında
dünyaya geliyoruz ve hayatımız
burada şekillenmeye başlıyor.
Olaya genel perspektiften bakarsak
hangimiz çıkıp ben kıtamı, ben ül-
kemi, ben bölgemi, ben kentimi,
ben ilçemi, ben mahallemi tam an-
lamıyla seçebildim diyebilir ki?

Tarihten bu yana insanların
çoğu zaman yaşadığı coğrafyayı
değiştirme veyahut oradan ayrılma
çırpınışlarına şahit olmaktayız.
Fakat bunların belli bir sistematik
içerisinde olmadığını ve birtakım

olgular ve doğanın var ettiği şekilde
kabullenmeksizin yapıldığını gör-
düğümüzde tekrar diyoruz ki…
Coğrafya kaderdir!

Dikkat edilirse dünyada
hemen hemen her ülkede daha
muhafazakâr, anti-demokratik ve
az gelişmiş insan toplulukları, ülke-
lerin denizden uzak iç-karasal bö-
lümlerinde bulunur. Daha
demokratik ve gelişmiş insan toplu-
lukları akarsu kenarları ve deniz kı-
yılarında yaşar. 

Ülkemiz coğrafi ve iklimsel
olarak her bir yöresiyle farklılar içe-
rir. Dört mevsimi aynı anda yaşaya-
bildiğimiz bu coğrafyada farklı
bölgelere ait insanların karakteristik
farklılıkları, folklorik ve diğer otan-
tik yapılar ile gelenek görenek ve
tavırlarında farklılıklar yaşanır.

Kendi özel hayatımızdan Tür-
kiye’nin kronik sorunlarına, Türki-
ye’nin doğusuyla batısı, kuzeyiyle
güneyi arasındaki zaman algısı
farklılığına ve hatta sorunlara yak-
laşımlarına bile bu perspektiften
bakabiliriz.

Aynı şekilde coğrafyaya bağlı
olarak iklimsel farklılıklar nede-
niyle bitki örtüsü ve beslenme
özellikleri de farklılık arz edebilir.
Bu sebeplerin her biri ister istemez
bir şekilde insanın yetişme tarzına,
alışkanlıklarına ve sonrada karakte-
rine yansıyor. 

Söylediklerinize dikkat edin;
düşüncelere dönüşür… 

Düşüncelerinize dikkat edin;
duygularınıza dönüşür… 

Duygularınıza dikkat edin;
davranışlarınıza dönüşür… 

Davranışlarınıza dikkat edin;
alışkanlıklarınıza dönüşür… 

Alışkanlıklarınıza dikkat edin;
değerlerinize dönüşür… 

Değerlerinize dikkat edin; ka-
rakterinize dönüşür…  

Karakterinize dikkat edin; ka-
derinize dönüşür… 

Mahatma GANDHİ
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“Kamyoncunun Hayatı/Yollar Sizin Gözünüzle Daha Çekilir Olsun” 

Ford Trucks 5. Uluslararası Fotoğraf 
Yarışması başlıyor

Seçici Kurul Danışmanı

Coşkun Aral / Foto Muhabiri,
Belgesel Yapımcısı

Seçici Kurul

Görgün Özdemir / Otokoç Otomo-

tiv Ticaret ve Sanayi A.Ş Genel
Müdürü
Murat Dirlik / Ford Trucks Sanat
Atölyesi Koordinatörü
Murat Gür / Fotoğraf Sanatçısı
Nevzat Çakır / Fotoğraf Sanatçısı
Prof. Özer Kanburoğlu / (AFIAP)

İstanbul Aydın Üniversitesi İletişim

Dekan Yardımcısı

Vahit Mahmatlı / Taşıyanlar Dergisi

Genel Yayın Yönetmeni

Barış Anayurdu / Ford Trucks Satış

Bölge Müdürü

Ford Trucks Sanat Atölyesi’nin bu yıl
5. kez düzenlediği “Ford Trucks
Uluslararası Fotoğraf Yarışması”

için başvuru süreci başladı. Ulusal ve
uluslararası platformda, tüm amatör ve
profesyonel fotoğrafçılara açık olan
yarışmada; kamyon şoförlerinin hayatını
en anlamlı ve estetik şekilde kadrajlayan
katılımcılar ödüllendirilecek. Başvurular
23 Ekim 2016 tarihine kadar
www.fordtrucksfotografyarismasi.com
internet sitesi üzerinden yapılabilecek.

Yarışmada birinci seçilen eser sahibi
5.000 TL, ikinci 3.000 TL, üçüncü ise
2.000 TL ödül kazanacak. Mansiyon, Jüri
Özel Ödülü ve Ford Trucks Özel
Ödülü’ne layık bulunan eserlerin
sahipleri ise 1.000’er TL kazanacak. 

Foto muhabiri ve belgesel yapımcısı
Coşkun Aral danışmanlığında
oluşturulan seçici kurul, 27 Ekim 2016
tarihinde katılımcıların fotoğraflarını
değerlendirecek. Yarışmanın
kazananları 03 Kasım 2016 tarihinde
açıklanacak. ■

Tüyap Samsun  Fuar ve Kongre Merkezi'nde 02 - 07
Eylül Tarihlerinde Düzenlenecek Fuar, Sektördeki
Tüm Bakışları Samsun’a Çevirecek.

Tüyap Tüm Fuarcılık Yapım A.Ş. tarafından, Samsun
Valiliği, Samsun Büyükşehir Belediyesi, Samsun Ticaret
ve Sanayi Odası, Samsun Ticaret Borsası, KOSGEB, ODD

Otomotiv Distribütörleri Derneği, SOYS Samsun Otomotiv
Yetkili satıcıları işbirliği ile hazırlanan “SAMSUN OTOSHOW
FUARI 2016”, 2. Otomobil, Ticari Araçlar, Bisiklet, Motosiklet ve
Aksesuarları Fuarı, 02 - 07 Eylül 2016 tarihlerinde TÜYAP
Samsun Fuar ve Kongre Merkezi’nde gerçekleştirilecektir.

İki yılda bir gerçekleşen Samsun Oto Show Fuarı, 2014
yılında ziyarete açık kaldığı süre boyunca yurtiçinden ve
yurtdışından gelen 94.432 kişi tarafından ziyaret edildi.

Sektördeki önemli markaların en son modellerinin
sergileneceği, Samsun Oto Show 2016 Fuarı'nda ilgililer
sektördeki yenilik ve gelişmeleri topluca izleme fırsatı
bulacaklardır.

Otomotiv sektöründeki gelişmeleri ve yenilikleri ikinci kez
tek çatı altında sunmayı hedefleyen, konusunda bölgesinin en
etkili ve profesyonel buluşması olan fuarımız, iki ayrı salonda,
10.000 m2 kapalı, 40.000 m2 açık alan olmak üzere toplam
50.000 m2’ lik alanda düzenlenecektir. ■

Samsun 
Otoshow
başlıyor

Otomobil tutkunları için




